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La conjuntura econòmica ha ex-
perimentat una millora en els da-
rrers temps. Això, però, no signi-
fica, ni de bon tros, que hagin des-
aparegut problemàtiques socials
que ja hi eren abans de la crisi i
que, amb l’arribada de la recessió,
van créixer de forma preocupant.
Una d’aquestes és la pobresa ali-
mentària que pateixen alguns ciu-
tadans del Barcelonès Nord i d’a-
rreu del país.

Tot i que no existeixen gaires
dades sobre aquesta problemàti-
ca, si es dóna un cop d’ull a les es-
tadístiques de la Fundació Banc
dels Aliments, es pot veure com
l’entitat atén actualment milers de
persones a la comarca, de les

quals unes 4.600 són veïnes de Ba-
dalona. Una xifra que, segons el
delegat del Banc dels Aliments a la
ciutat, Gustau Ballester, ha aug-
mentat respecte del 2015. 

Una tendència contrària a la
global de Catalunya. I és que el
Banc dels Aliments assenyala una
reducció de les persones que re-
quereixen ajuda en l’àmbit de la
pobresa alimentària. Tot i això,
l’entitat defensa que la lluita con-
tra la pobresa i el malbaratament
alimentari, juntament amb la con-
tribució a l’exercici del dret a una
alimentació suficient i saludable
per a tothom, és un repte que, ma-
lauradament, continua pendent
avui en dia.

EL GRAN RECAPTE
Al Barcelonès Nord, el Banc dels
Aliments, gràcies a la seva tasca so-
lidària, és un actor fonamental per

mitigar els efectes d’aquest tipus de
pobresa, que fa referència a la si-
tuació que pateixen persones en
risc d’exclusió social que no poden
tenir accés a una alimentació su-
ficient i nutritivament adequada. 

Aquest cap de setmana es va
celebrar una nova edició del Gran
Recapte, en la campanya de difu-
sió del qual ha participat aquesta
publicació. Al conjunt de la co-
marca es van establir una setan-
tena de punts de recollida d’ali-
ments, amb la presència de cen-
tenars de voluntaris. En un primer
balanç, els organitzadors calculen
haver recollit més de 150 tones de
menjar, una xifra que es manté
respecte de l’any passat.

La cap de campanya del Gran
Recapte, Sabine Hindersin, expli-
ca que “ha quedat demostrat que
la gent és molt solidària i té una ac-
titud excel·lent”. Fins a última

hora el Banc dels Aliments va fer
una crida per recordar que falta-
ven 6.500 voluntaris al conjunt de
Catalunya, però la qüestió es va so-
lucionar. “La iniciativa pot gene-
rar cansament, però la gent és fi-
del”, assenyala Ballester.

La importància d’aquest es-
deveniment queda demostrada
en la següent dada: dels 484 qui-
lograms d’aliments que una per-
sona consumeix durant un any, en
el cas de les que reben ajuda del
Banc dels Aliments, l’entitat els
proporciona 102 quilograms. És a
dir, gairebé una quarta part. “És
una mala notícia que un projecte
que va sorgir per lluitar contra el
malbaratament hagi acabat servint
per ajudar a cobrir una necessitat
bàsica, però ara mateix és molt ne-
cessari”, reflexiona Hindersin. Per
últim, la cap de campanya del
Gran Recapte, tot i les xifres que in-

diquen que les persones ateses a
Catalunya pel Banc dels Aliments
han disminuït en els darrers anys,
remarca que “no s’ha d’abaixar la
guàrdia perquè la realitat de mol-
ta gent encara és molt dura”.

VISIÓ CRÍTICA
El model del Gran Recapte també
desperta crítiques entre alguns
moviments socials. Un exemple és
l’informe ‘Ja volem el pa sencer’,
al capdavant del qual hi ha l’am-
bientòleg i activista Guillem Ten-
dero. L’informe considera que es
ven a la població un model de so-
lidaritat basat a fer una compra al
supermercat un dia a l’any.

En aquest sentit, Ballester creu
que la solució no només és políti-
ca. “Cal la implicació de tots”, diu.
“Tant de bo arribi el moment que
el Gran Recapte no sigui necessa-
ri, però ho veig lluny”, conclou.

Tones de solidaritat
» El Gran Recapte ha recollit més de 150 tones de menjar aquest cap de setmana al Barcelonès Nord
» El Banc dels Aliments defensa la iniciativa tot i les veus crítiques amb el seu model de solidaritat

Albert Ribas
BARCELONÈS NORD

El paper dels voluntaris és clau durant el Gran Recapte. Foto: Banc dels Aliments
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Opinió

Actualitat a la xarxa

#NiUnaMés

@AlvaroMunyoz: Les dones no perden
la vida. Perden les claus, el telèfon o uns
auriculars. A les dones les assassinen.
#25N.

#NousPressupostos

@JuntsPelSi: “Hi ha partides previstes per
a processos electorals i participatius
d’aproximadament uns 5 milions d’euros”.
#pressupostos.

#DEPFidelCastro

@eduardvoltas: La Cuba de Fidel Castro,
molt millor que la de Fulgencio Batista i
espero que molt pitjor que la que vindrà
en un futur.

Aire fresc

La participació en la vida de les ciu-
tats, en els seus recursos, en els
seus serveis i en les seves decisions,
és un dret dels veïns i veïnes àm-
pliament recollit per la legislació.
Fa pocs dies, l'Ajuntament de Ba-
dalona ha palesat el seu compro-
mís amb el foment de la partici-
pació ciutadana en la gestió mu-
nicipal donant l’opció d’opinar de
manera vinculant sobre determi-
nats capítols del pressupost. 

Sincerament, crec que és un
encert que els qui gaudeixin del
dret de sufragi actiu en les elec-
cions municipals puguin exercir la
iniciativa popular, opinant sobre
el pressupost, presentant pro-
postes d'acords o actuacions o pro-
jectes de reglaments en matèries
de competència municipal. Aques-
tes iniciatives han de ser deguda-
ment publicitades de manera que
puguin ser subscrites per una
part important del veïnat del mu-
nicipi. I fer-ho amb cura, per as-
segurar l’èxit. A la zona del col·legi
dels pares Salesians, els fulletons
explicatius es llançaven dins les es-
cales –sense bustiar-los— el ma-
teix dia en què s’esgotava el ter-
mini. Aquest element tan simple
pot significar que l’índex de par-
ticipació sigui inferior al que hau-
ria estat. Ull, doncs.

Tornant al tema que ens ocu-
pa. Llegeixo que els pressupostos
participatius, en la seva concepció
actual, tenen el seu origen el 1988
a la ciutat brasilera de Portoalegre,
quan el PT de Lula va donar veu
i vot als ciutadans perquè pogu-
essin triar a què dedicar part dels
diners municipal. Amb els anys la
idea ha calat entre els moviments
d'esquerres com una eina per
promoure la participació ciuta-

dana en la gestió pública més
enllà de triar el vot cada quatre
anys. El Consistori badaloní, amb
bon criteri, s’ha fet seva aquesta
iniciativa que ha estat ben rebu-
da i reconeguda la seva impor-
tància. Sens dubte, aquesta és
una forma de fer política molt més
enganxada al carrer i allunyada
dels despatxos, reconeixent que els
polítics electes han de donar la veu
als ciutadans, i que aquests tinguin
més poder de control i decisió so-
bre els principals assumptes. 

La ciutadania ha de saber (i
per tant, se li ha d’explicar) què és
el pressupost municipal. No és tan
difícil dir-li al veí que un pressu-
post és, senzillament, el càlcul
anual, anticipat, dels ingressos
previstos i les despeses estimades
que ha d'afrontar qualsevol ajun-
tament en la seva activitat habi-
tual. I també el perquè serveix. Cal
explicar amb lletra ben gran el que
fins ara era escrit en lletra menu-
da: el pressupost municipal de Ba-
dalona és, simplement, una eina
de gestió que ajuda a ordenar les
prioritats, ja que en el pressupost
es detalla el destí dels diners que
es gastarà. I dir-li també a la ciu-
tadania que en el pressupost mu-
nicipal es plasmen els progra-
mes i actuacions que es preveu re-
alitzar i per als quals es destina una
partida de despesa, que ara, a més,
pot ser decidida pels badalonins
en una part significativa.

Benvinguda la iniciativa de
l’Ajuntament de Badalona. L’e-
quip de govern ens ha mostrat que
no només dissenya el seu pla
d'actuacions per a l'any i amb això
decideix un repartiment de les
despeses en funció dels projectes
que es desitgi afrontar, sinó que els

mostra avançadament als ciuta-
dans demanant-los opinió i con-
sultant cap a on van les seves prio-
ritats, que no necessàriament han
de coincidir amb els de l’alcaldessa
i la resta del consistori.

Llegeixo a Sentit Crític una
lloança a la iniciativa badalonina
que no m’estic de copiar: “Que Ba-
dalona, tercera ciutat de Catalunya
en nombre d’habitants, aposti per
elaborar els seus pressupostos
municipals de manera participa-
tiva hauria de ser una notícia prou
important per si mateixa. El go-
vern format per Guanyem Bada-
lona en Comú, ERC i ICV-EUiA ha
decidit tirar endavant el projecte
a la ciutat per primer cop. Però en-
cara pren més relleu si es té en
compte que Barcelona ja ha anun-
ciat que posarà en marxa diverses
iniciatives participatives en breu.
Per què aquestes ciutats? Per què
ara? I per què no s’havia parat
atenció a la democràcia delibera-
tiva quan fa força anys que, sense
fer massa soroll, desenes de mu-
nicipis catalans ja l’apliquen?”

Dolors Sabater i el seu equip
s’han adonat de la importància
de la participació ciutadana. Te-
nint en compte els avantatges
que presenta la participació per
a la generació d'una nova relació
a Badalona entre l'Ajuntament i
la societat badalonina, ha estat
molt ben rebuda la iniciativa
d’aquests pressupostos partici-
patius com a instrument de ma-
terialització d'aquells avantat-
ges, vistos en el seu real grau d'a-
portació o contribució a la de-
mocratització de la societat ba-
dalonina, afamada de compartir
el seu futur amb els que manen
des de la casa de la vila.

4Se’ls hi veu el llautó
per Jordi Lleal 

La transició a la democràcia
de la dictadura franquista i
l’actual estat de les polítiques
són la constatació que la de-
mocràcia a Espanya està to-
cada de mort. Se’ls hi veu el
llautó. És com les façanes del
poble de l’oest que hi havia a
Esplugues: per darrere que-
dava a la vista l’estructura
que les mantenia dempeus.
Per entabanar ingenus que
encara es creuen que Espanya
és un estat de dret. La perse-
cució política continua. L’Au-
diència Nacional és l’hereva
del repugnant Tribunal d’Or-
dre Públic franquista. La le-
galitat se la van passar per
l’arc de triomf amb l’Estatut
del 2006, quan el 2010 el TC
se’l va carregar, malgrat que
tot s’havia fet en la més es-
tricta legalitat. Les negocia-
cions per establir la demo-
cràcia a Espanya foren vigila-
des per la cúpula militar, po-
sant condicions com que l’e-

xèrcit és el garant de la unitat
d’Espanya, i algun dia el se-
nyor Herrero de Miñón ex-
plicarà què es deia a la carta
que li va portar un motorista
de l’estat major. Eulàlia Vin-
tró ha dit que en el temps que
s’estaven fent les negocia-
cions dels estatuts del País
Basc i Catalunya, en les re-
unions que tenien a l’hotel
Palas, quedà clar que els bas-
cos tingueren majors avan-
tatges perquè ETA estava en
ple apogeu. 

Respectar la llei i els tribu-
nals! Quines lleis i quins tri-
bunals? Amb lleis aclaparado-
res dictades per una majoria
parlamentària que actuà com
una piconadora, i uns tribunals
triats “ad hoc” entre el perso-
nal més addicte a la causa uni-
onista. Les corts  franquistes, el
novembre de 1976, no es van
fer l’harakiri: van transmutar i
actualment els seus hereus
continuen remenant les cireres. 

Un diari participatiu

per Estanis Alcover i Martí

4Els ciutadans hi diuen la seva
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Un diari obert

Podríem afirmar que un pressupost
és, des d’un punt de vista polític, el con-
junt d’actuacions polítiques que un go-
vern pretén portar a terme amb els di-
ners que la ciutadania aporta a les di-
ferents administracions per la via dels
impostos, directes o indirectes, taxes i
altres capítols.

Dit això, és possible aconseguir i
aplicar el pressupost participatiu? 

Podem els ciutadans participar i
decidir quines són les actuacions prio-
ritàries a les que s’han de destinar els di-
ners de les administracions públiques?

És un fet que en els darrers anys,
moltes institucions i mitjans de comu-
nicació han parlat de les experiències lla-
tinoamericanes més significatives, fo-
namentalment de l’experiència de la ciu-
tat brasilera de Porto Alegre. A Europa,
el tema dels pressupostos participatius
centra el debat sobre la necessària des-
centralització, la gestió i la reforma de
les relacions entre els càrrecs electes i la
societat civil. La creació d’un espai que
permeti l’accés igualitari de tota la ciu-
tadania a les decisions sobre les actua-
cions a les que s’han de destinar els re-
cursos dels ens locals és l’objectiu prio-
ritari de moltes autoritats locals.

I això és així perquè els pressupos-
tos participatius afavoreixen i desen-
volupen el concepte de “bé comú” i
transformen les tensions socials per pro-
blemes no resolts en l’execució i la
col·laboració de projectes compartits,
fruit del diàleg interactiu entre les ins-
titucions i la societat civil.

A Espanya també tenim experiència
de ciutats on s’han aplicat diferents pro-
postes de pressupostos participatius. I
aquí a Catalunya tenim els exemples de
Rubí i Sant Feliu de Llobregat com a ciu-
tats pioneres, si bé en l’actualitat altres
s’han incorporat a aquest model de
participació que afavoreix la convivèn-
cia i la solidaritat.

I a Badalona, quina és la situació? La
nostra ciutat té una forta i tradicional es-
tructura associativa, formada per més
de 600 entitats. El programa electoral
d’algunes forces polítiques de les últimes
eleccions municipals incorporava, en-
tre les seves diverses propostes, la pro-
fundització en els mecanismes de de-
mocràcia participativa i de pressupos-
tos participatius.

Durant gairebé quinze dies, entre el
14 i el 27 de novembre, la ciutadania de
Badalona ha decidit el repartiment de
14 milions d’euros del pressupost d’in-
versions. 

De nou, aquest tema ha estat re-
current i s’ha parlat que cal millorar
aquest procés per aconseguir avançar en
aquest camí. Ara caldrà crear comissions
territorials i sectorials per fer el segui-
ment de tot allò que la ciutadania ha
considerat prioritari per millorar la
nostra ciutat. 

Per a les persones que treballem en
els moviments socials, aquest ha de
ser un objectiu irrenunciable. L’ex-
periència d’alguns ajuntaments ens
demostra que es pot assumir el com-
promís de potenciar “la participació
ciutadana en la presa de decisions so-
bre inversions municipals mitjançant
les assemblees dels consells territorials
i sectorials”.

Volem recuperar la confiança amb
el govern local. Els càrrecs electes han
de guanyar-se la credibilitat. Volem
transformar i millorar Badalona amb la
participació activa de la ciutadania. La
ciutadania, el conjunt de persones que
vivim a Badalona, hem de ser actors
principals en la solució dels reptes que
avui tenim a la nostra ciutat.

Aquesta és la nostra voluntat i el nos-
tre compromís, al qual no renunciarem,
ja que només amb una ciutadania com-
promesa construirem una Badalona
moderna i igualitària.

4Pressupost participatiu
per Pedro Jesús Fernández

4Ara ho retornarem!
per Domingo Pérez 

Ara s’ha posat de moda, a l’acabar una
reunió amb l’administració, que el
responsable polític amb el qual t’has
entrevistat et digui, després d’escoltar-
te durant una estona, que tot el que li
acabes de plantejar ho contestarà per
escrit. Exactament, diu:

-Ara ho retornarem!
Cap objecció. Això és una bona

pràctica i tothom es mereix una res-
posta escrita, sobretot si ha acompa-
nyat les seves paraules amb docu-
mentació.

Doncs bé, fa més de quaranta dies
el regidor de Via Pública del nostre
Ajuntament, en Francesc Duran, acom-
panyat d’alguns companys de l’Asso-
ciació de Veïns de Canyadó, va visitar
el barri.

Els membres de la Junta de l’AVV
li van explicar part dels problemes exis-
tents a Canyadó amb l’objectiu d’a-
conseguir millorar l’espai comú.

Alguns dels problemes feien refe-
rència a la mobilitat i altres al mobiliari
urbà.

Respecte a la mobilitat, li van ex-
plicar, entre altres, el perill que supo-
sa la inexistència d’un semàfor a la rie-
ra Canyadó i les dificultats que hi ha al
carrer Jaume Ribó per culpa d’una tan-
ca que impedeix la doble circulació del
veïnat.

Li van explicar, també, la necessi-
tat de reposar papereres i pilones, així
com millores en la neteja del barri i,
especialment, la urbanització del po-
lígon de can Ribó.

Abans de marxar li van entregar un
escrit que recollia totes les propostes
que li havien fet.

Com dèiem al començament, ho va
mirar i es va comprometre a retornar-
los la resposta per escrit.

La visita es va fer el dia 11 d’octubre,
dimarts, i estem a 29 de novembre i en-
cara no hem rebut res.

No sabem què haurà passat amb la
resposta, si han tingut temps d’es-
criure-la o se n’han oblidat. Tampoc sa-
bem si se solucionaran alguns dels pro-
blemes.

A l’AVV ens preguntem... Això és
normal? 

Després, molts parlaran de la im-
portància de la participació, de la
transparència, dels respecte al veïnat
-cal reunir-se i escoltar els veïns-, de l’e-
ficàcia en la gestió dels diners pú-
blics, de passar comptes, de que els càr-
recs electes estan al servei de la ciuta-
dania...

Comportaments com aquests són
els que expliquen part de la desafecció,
els que generen desconfiança amb els
càrrecs electes, els que allunyen la
ciutadania de les institucions... I, el que
és pitjor, el “tots són iguals”. 

Per això, a l’AVV Canyadó ens pre-
guntem... Aquesta és la nova política?

Confiem que la causa sigui un des-
cuit i no deixadesa. Per això hem tor-
nat a enviar les nostres demandes per
escrit al regidor. La nostra responsa-
bilitat ens obliga a continuar treballant
per millorar Canyadó i la nostra ciutat.

#AlbiolAbsent

@GuanyemBDN: Avui no ens quedem a
esperar Albiol després del Ple. La moció
per la reforma horària ens ha obert els ulls
i hem de conciliar.

#MonedaGrama

@nuriaparlon: El jurat de la moneda
social ja ha deliberat: donem la benvin-
guda a la Grama i felicitem la gua-
nyadora, Thais Herrera.

#StopCrematori

@CrematoriStop: Gràcies a tots i a totes
per seguir lluitant per la no construcció
del crematori a Sant Adrià. Sempre cap
endavant, ni un pas enrere.

La comarca a la xarxa
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Badalona  

Després de cinc mesos, el procés
participatiu dels pressupostos
d’inversions s’ha acabat i ha do-
nat llum verda a l’execució de 89
projectes d’inversió, 35 dels quals
són considerats de ciutat mentre
que els altres 54 es duran a ter-
me als districtes. L’opció més vo-
tada ha estat la renovació i mi-
llora d’equipaments educatius, a
la qual es preveu destinar
500.000 euros. Les altres pro-
postes amb més vots han estat la
millora dels parcs -90.000 eu-
ros-, de l’enllumenat públic -
mig milió- i del clavegueram, en
el qual es preveu invertir
600.000 euros. 

Segons la regidora de Parti-
cipació, Fàtima Taleb, el fet que
les propostes que han rebut més
vots siguin de manteniment evi-

dencia la “deixadesa” en aquest
àmbit per part d’anteriors go-
verns municipals.

Finalment 7.839 veïns han
pres part en la iniciativa, la qual
cosa equival al 4,3% del cens de
persones habilitades per votar.
És a dir, aquelles majors de 16
anys i empadronades a la ciutat. 

Una xifra que Taleb valora
molt positivament. “És la pri-
mera vegada que fem un procés
així a la ciutat i hem superat la
mitjana de participació de la
majoria de municipis”, argu-

menta. Taleb posa com a exem-
ples el primer procés participa-
tiu de pressupostos a Terrassa el
2011, quan la participació va ser
del 4,2%, o el pressupost parti-
cipatiu del 2016 a Gijón, on la
participació va ser de l’1,1%.

El procés participatiu ha sot-
mès a votació el destí de 14 mi-
lions d’euros del pressupost, un
45% del total, la xifra més alta de
qualsevol municipi de l’estat. 

D’altra banda, el procés ha
tingut un cost de 53.829 euros
per a l’Ajuntament.

Fàtima Taleb i Dolors Sabater van presentar dimarts els resultats. Foto: Ajuntament

Els pressupostos participatius
donen llum verda a 89 inversions

» El procés tanca amb una participació veïnal del 4,3% del cens
» La inversió més votada és la renovació i millora de centres educatius

La Fiscalia ja té l’auditoria
sobre el contracte de neteja

DENÚNCIA4La Fiscalia i l’Ofici-
na Antifrau ja tenen una còpia de
l’auditoria externa que l’Ajunta-
ment va encarregar sobre el con-
tracte de neteja viària adjudicat
a Fomento de Construcciones y
Contratas (FCC) i que assenyala
que l’empresa podria haver de-
fraudat 13 milions d’euros a l’A-
juntament. El govern municipal
va entregar-la ahir, després de la
presentació pública del 21 de no-
vembre. Ara, tant la Fiscalia com
l’Oficina hauran de decidir si
prenen alguna mesura davant
aquest presumpte frau.

D’altra banda, dilluns la Jun-
ta de Govern va aprovar iniciar
una investigació interna del con-
tracte de neteja. “Tot i que l’au-
ditoria externa ha requerit la im-
plicació de l’Ajuntament, volem
contrastar-la internament”, ex-
plica el regidor d’Espais Públics,
Francesc Duran. La investigació
hauria d’acabar en un termini
màxim de tres mesos.

Per la seva banda, el PP exi-
geix a Sabater que demani dis-
culpes a FCC i als treballadors
municipals. En cas contrari, for-
çaran un ple extraordinari.

Com a mínim 275 dones han
patit violència masclista el 2016
IGUALTAT4Al llarg del 2016, el
Servei d’Informació i Atenció a les
Dones (SIAD) ha atès 275 dones
víctimes de la violència masclista
a la ciutat. Aquesta xifra repre-
senta el 61% de les dones que han
acudit al SIAD. El 39% restant hi
han anat per demanar informació
sobre altres qüestions.

D’aquestes 275 dones, el
SIAD n’ha derivat un 15% a un
dispositiu d’emergència, acom-
panyament i seguretat. D’altra
banda, 12 dones han estat ateses
d’urgència i derivades a un re-
curs de llarga estada.

Per la seva banda, la Guàrdia
Urbana ha atès aquest any 158
dones, 64 de les quals amb ordre
de protecció, que han estat deri-
vades al SIAD per poder ajudar i
incidir en la seva plena recupe-
ració. A banda, la Guàrdia Urba-
na també té en protecció i segui-
ment 18 dones que a causa de di-
ferents motius no poden encara
formalitzar una denúncia.

Tot i això, l’Ajuntament calcula
que aquestes xifres representen
poc més d’un 10% del total de do-
nes de la ciutat que poden patir al-
gun tipus de violència masclista.

Els regidors de Guanyem i ERC
treballaran el 6 de desembre

REIVINDICACIÓ4Vuit dels deu
regidors del govern  -els de Guan-
yem i ERC- aniran a treballar di-
marts, Dia de la Constitució, tot i
que el 6 de desembre és conside-
rat dia festiu arreu de l’estat.

A diferència del 12 d’octubre no
està previst que l’Ajuntament obri
perquè, en aquest cas no hi ha cap
acord sindical que ho prevegi. En
aquest cas, els vuit regidors faran
ús del dret que com a càrrecs
electes tenen d’anar al seu lloc de

treball qualsevol dia de l’any. Per
la seva banda, el portaveu d’ICV-
EUiA, Àlex Mañas, no descarta
que ell i la seva companya de files
María Gallardo també ho facin. “Si
hi anem, no serà per cap motiu
simbòlic, però respectem que els
companys de govern vulguin fer
una reivindicació”, diu.

El nou delegat del govern es-
panyol a Catalunya, Enric Millo, va
reconèixer el dret dels regidors a
treballar el 6 de desembre.

Tusgsal | Col·laboració amb els Mossos
Tusgsal i els Mossos d’Esquadra presentaran avui públicament la campanya
Viatja segur. Viatja en bus, a través de la qual tant la companyia badalonina

com la policia catalana treballaran conjuntament per fer arribar consells de
seguretat als usuaris del transport públic i també als ciutadans en general.

Redacció
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Miguel Poveda es prepara
per a una nova setmana gran
MÚSICA4El cantaor badaloní
Miguel Poveda encara una nova
setmana gran. Per començar,
demà treu a la venda el docu-
mental 13., que repassa la seva
trajectòria musical i personal
des que va començar a cantar el
1988. De fet el documental va ser
rodat el 2013, coincidint amb el
25è aniversari de la seva carre-
ra, però la seva comercialització
s’ha fet esperar fins ara.

Tot i assegurar que inicial-
ment la proposta de fer un do-
cumental sobre la seva vida li feia
“vergonya”, Poveda ha acabat
sentint-se còmode amb aquest
projecte, que recull diversos tes-
timonis del seu entorn més pro-
per, tant del barri de Bufalà,
com de Sevilla i de tots els altres
indrets on el cantaor ha arrelat
al llarg dels anys.

El títol, potser críptic a pri-
mer cop d’ull, no podria ser un
altre. Poveda va néixer el dimarts
13 de març de 1973 a les 13 ho-
res. 13. és, doncs, on va comen-
çar tot.

CONCERT AL LICEU
Sense temps per comprovar la
resposta del públic al documen-
tal, Poveda portarà diumenge al
Teatre del Liceu l’espectacle So-
netos y poemas para la libertad,
en el marc del 18è Festival del
Mil·leni.

Amb la col·laboració de Pe-
dro Guerra i Luis García Mon-
tero, el cantaor badaloní ha
musicat poemes de Quevedo,
Góngora, Rafael de León, Gar-
cía Lorca, Miguel Hernández i
ha versionat cançons de Joa-
quín Sabina.

El Centre Sociosanitari El Carme
(CSSC) recuperarà avui els 43
llits que va perdre el novembre del
2013 a causa de les retallades, des-
prés que s’hagin anat obrint de
forma progressiva. En aquell mo-
ment acollien bàsicament pa-
cients de llarga estada. Des d’a-
leshores no han estat tancats de
forma permanent, sinó que una
part s’ha activat durant els mesos
d’hivern en el marc del Pla Inte-
gral d’Urgències de Catalunya.
D’aquesta manera, tots els 209
llits del centre sociosanitari ba-
daloní, gestionat per Badalona
Serveis Assistencials (BSA), tor-
naran a estar en servei de forma
permanent.

El restabliment del servei com-
plet del centre va ser proposat al
BSA pel Servei Català de la Salut,
que aportarà 1,6 milions d’euros
anuals a l’organització sanitària
municipal. “L’acord és molt im-
portant per una ciutat molt man-
cada de places”, explica el tinent
d’alcaldia, regidor de l’Àmbit de
Badalona Justa i Inclusiva i vice-
president del Consell d’Adminis-
tració de BSA, Francesc Ribot,

LLISTES D’ESPERA
El centre disposa d’unitats de
llarga estada, convalescència, cu-
res pal·liatives i altres serveis com
el d’hospital del dia. L’Ajunta-
ment assegurà que la recuperació
dels 43 llits permetrà millorar
l’atenció a la població, per exem-
ple mitjançant la reducció de les
llistes d’espera. També facilitarà a
centres sanitaris com l’Hospital
Germans Trias i Pujol o l’Hospi-
tal de l’Esperit Sant, que tenen al
CSSC com a referent del territori
pel que fa a atenció sociosanitària,
el drenatge de pacients.

La població de referència
del centre sociosanitari és de
425.000 persones residents a
Badalona, Santa Coloma de Gra-
menet, Sant Adrià de Besòs,
Montgat, Tiana i Alella.

D’altra banda, a nivell labo-
ral BSA preveu que el personal
d’infermeria que actualment tre-
balla al centre pugui ampliar el
seu contracte a jornada completa
per poder atendre l’increment de
pacients. A més, professionals
eventuals accediran a un con-
tracte indefinit i també s’incor-
porarà nou personal al centre.

Imatge d’arxiu del centre sociosanitari El Carme. Foto: Arxiu

El Centre Sociosanitari El Carme
reverteix les retallades del 2013
Redacció
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Santa Coloma

La lluita per aconseguir més re-
cursos i equipaments per a la gent
gran ja compta amb el suport ins-
titucional del Ple municipal. Di-
lluns tots els grups amb repre-
sentació van votar a favor de la mo-
ció presentada pel col·lectiu SOS
Gent Gran que, entre altres qües-
tions, reclama a la Generalitat l’o-
bertura d’una segona residència
pública i d’un centre de dia, tam-
bé públic, per a gent gran. En
aquest sentit, SOS Gent Gran re-
corda que l’Ajuntament ja té re-
servats uns terrenys del municipi
per acollir la segona residència i,
d’altra banda, reclama al Govern
que obri el 2017 el Centre de dia
públic ja construït a la residència
pública Ramon Berenguer. 

La moció aprovada també exi-
geix a la Generalitat complir amb

l’acord de l’obertura total de les pla-
ces pendents i acordades en aques-
ta residència abans del 2016.

Actualment la ciutat disposa
només de 165 places de residència
pública, 474 si es compten les
privades i concertades. Pel que fa
a centres de dia, la ciutat només
disposa de 58 places concertades
i 66 privades. Unes xifres insufi-
cients segons els càlculs de SOS
gent Gran, que preveu  que 22.733
veïns que necessiten o necessita-
ran en els pròxims anys accedir als
diferents recursos assistencials i re-
sidencials als quals tenen dret. 

L’EMPADRONAMENT S’ENCALLA
La unanimitat no es va repetir a
l’hora de votar la moció presen-
tada per la PAH a través de Som
i ICV-EUiA, que demanava a
l’Ajuntament agilitzar la trami-
tació de l’empadronament per a
aquelles persones en risc d’ex-
clusió social. El PSC i el PP hi van
votar en contra, mentre que Ciu-
tadans es va abstenir.

D’altra banda, C’s va denunciar
al Ple per denunciar “malbarata-
ment” de 700.000 euros per part
de l’Ajuntament en les obres del
pàrquing del parc Moragas.

Un moment del Ple de dilluns. Foto: Ajuntament

El Ple reclama a la Generalitat
més recursos per a la gent gran
» Tots els grups insten el Govern a obrir totes les places de la Ramon 
Berenguer i a fer una nova residència i un centre de dia públics 

L’aigua de Fondo, per a usos
termals o una xarxa de calor

RECURSOS4O usos termals o
una xarxa de calor.  Aquestes són
les dues possibilitats que l’Ajun-
tament té sobre la taula a l’hora
de decidir què fa amb l’aigua
descoberta al subsòl de la ciutat
durant les obres del metro de la
L9 a Fondo el 2004. L’estudi
encarregat pel consistori ha con-
firmat l’existència d’un jaciment
termal d’una extensió conside-
rable, que se situa sota els barris
de Fondo, Santa Rosa i Llatí.

L’informe considera l’aigua
de molta qualitat, poc minera-
litzades, d’edat antiga i amb

una temperatura que oscil·la
entre els 40 i els 55 graus, tal
com l’alcaldessa, Núria Parlon i
la presidenta del Consorci del
Besòs, Janet Sanz, van fer públic
dijous passat.

En aquest sentit, les caracte-
rístiques de l’aigua trobada a
Santa Coloma seria equiparable a
la que altres municipis catalans
han destinat a usos termals. D’al-
tra banda, la seva temperatura po-
dria cobrir les necessitats de ca-
lefacció de totes les escoles i equi-
paments de la ciutat, segons els
càlculs de l’Ajuntament.

Som 27 i més no participarà en
el procés de mediació de la UAB
CONFCLITE4El col·lectiu Som 27
i més, que aplega els estudiants,
treballadors d’administració i pro-
fessors de la UAB imputats per l’o-
cupació del rectorat de la univer-
sitat el 2013 ha renunciat al pro-
cés de mediació que havia de co-
mençar dilluns amb el rectorat.

Els investigats, entre els quals
hi ha el regidor de Som, Oriol Co-
rral, han rebutjat la mediació per-
què consideren que la universitat
s’hi presenta “com a mediadora i
com a part”. “Ha imposat els cri-
teris de la mediació i els media-
dors”, diuen en un comunicat. A

més, Som 27 i més argumenta que
no pot encarar una mediació men-
tre el procés judicial contra ells -
pel qual s’enfronten a penes que
sumen 300 anys de presó- conti-
nua obert. El col·lectiu recorda que
una de les demandes de les per-
sones tancades al rectorat era l’o-
bertura d’un procés de mediació.
Presentar-lo tres anys després
diuen, és un acte de “cinisme”.

Per tot això, Som 27 i més
demana a la UAB que retiri la
demanda de Responsabilitat
Civil I sol·liciti l’arxivament del
cas a la Fiscalia.

Can Zam ja llueix l’estàtua
dedicada a Lluís Hernández

HOMENATGE4Lluís Hernàndez,
alcalde de la ciutat des del 1979
fins al 1991 i que va morir el 20 de
juliol del 2015, ja ha tingut el seu
merescut homenatge. Va ser dis-
sabte, quan al parc de Can Zam es
va inaugurar l’estàtua en record al
conegut com a “capellà roig”, fi-
nançada pels veïns, les entitats, els
comerços i l’Ajuntament. Hi va
participar la família d’Hernández,
representants polítics de diversos
partits i membres del govern mu-

nicipal, entre els quals l’alcaldes-
sa, Núria Parlon.

També va prendre part en
l’homenatge Eulàlia Vintró, com-
panya d’Hernández al PSUC i ex
regidora a l’Ajuntament de Bar-
celona.

L’estàtua a Zam, ajudarà a
recordar un alcalde que abans
de ser-ho ja s’havia convertit en
un referent per molts ciuta-
dans, al capdavant d’incomp-
tables lluites veïnals.

Festa Major d’Hivern | Dilluns, tret de sortida
El 5 de desembre la Biblioteca Central acollirà a les sis de la tarda el primer acte de la
Festa Major d’Hivern. Serà una sessió de contacontes a càrrec de la narradora Mama

Esther. El gruix del programa d’actes, però, començarà la setmana següent i finalitza-
rà el 30 de desembre. El programa ja es pot consultar a la pàgina web municipal.
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Sant Adrià

Els poliesportius de la ciutat con-
tinuen sent notícia una setmana
més. Per una banda el Centre Es-
portiu Municipal (CEM) Besòs
respira una més tranquil, des-
prés que el jutge ha acceptat la
sol·licitud de l’empresa Fesmes
XXI, gestora del poliesportiu, d’a-
jornar la junta de creditors prevista
inicialment pel 29 de novembre.
Mentrestant, el comitè d’empresa
del Marina Besòs ha denunciat Gi-
mesport al Tribunal Laboral de Ca-
talunya, una decisió avançada per
Línia Nord. 

“SERVEI SOCIAL”
En la junta de creditors del CEM
Besòs, les societats i administra-
cions a les quals Fesmes XXI deu
diners havien de decidir si accep-
taven el conveni de viabilitat dis-
senyat per l’empresa. Fesmes XXI
es va acollir voluntàriament a un
concurs de creditors al desembre
del 2015 i la votació dels creditors
es produirà finalment al gener. El
jutjat mercantil número 3 de Bar-
celona anunciarà la data definiti-
va el 10 de gener.

Fins aleshores, l’empresa tin-
drà temps de convèncer els credi-
tors de la viabilitat del poliespor-
tiu. La major part del deute s’ha
contret amb administracions pú-
bliques i Fesmes XXI centra els
seus esforços en les converses
amb l’Agència Tributària, la Se-
guretat Social i l’Ajuntament.

Com ja va avançar aquesta
publicació, la proposta de conve-
ni de l’empresa no implica qui-

tances del deute sinó més temps
per poder-lo pagar. “Volem fer
veure a les administracions que,
més que una empresa, som un ser-
vei social”, expliquen fonts de
l’empresa a aquesta publicació. 

En aquest sentit, Fesmes XXI
-dependent del Club Natació Po-
blenou- reivindica que la gestió del
poliesportiu no té un ànim de lu-
cre, sinó que el seu principal ob-
jectiu és la prestació de serveis. “Cal
tenir en compte l’entorn socioe-
conòmic en el qual hi ha ubicat el
CEM Besòs”, afegeixen les matei-
xes fonts.

Sigui com sigui, els càlculs de
l’empresa assenyalen que el dia de
la votació n’hi haurà prou amb el
vot a favor de la proposta de con-
veni d’un dels tres grans creditors
públics, sempre i quan també es
convenci el petit percentatge de
privats. “Necessitem la meitat de
suports més u”, assenyalen.

En el cas de l’Ajuntament,
Fesmes XXI proposa al consisto-
ri tornar el deute en concepte 
d’IBI en dues parts. El consistori
és la tercera administració públi-
ca a la qual es deu més diners, per
darrere de l’Agència Tributària i de
la Seguretat Social.

CAMÍ JUDICIAL
Mentre que el futur del CEM Be-
sòs començarà a aclarir-se al gener,
és una incògnita saber quan ho
farà el del Marina Besòs. Final-
ment el comitè d’empresa ha pre-
sentat una denúncia al Tribunal
Laboral de Catalunya, després
que l’empresa no hagi tirat enda-
vant l’Expedient de Regulació
Temporal d’Ocupació, que per-
metria als treballadors mantenir
els contractes en suspens i cobrar
l’atur. La plantilla tampoc ha co-
brat la nòmina d’octubre.

El conflicte ha arribat a l’are-
na política i ahir el poliesportiu va
tornar a ser protagonista del Ple
Municipal. Per una banda, es va
aprovar una moció presentada
per Ciutadans que demanava a l’A-
juntament evitar qualsevol modi-
ficació urbanística que impliqués
el trasllat de la instal·lació espor-
tiva. També es va aprovar una mo-
ció de CiU per cedir la gestió del
poliesportiu a una empresa pú-
blica. “Fa dos mesos que no co-
brem i vivim de la solidaritat d’a-
mics i familiars. Demanem cele-
ritat per reobrir el pavelló”, va dir
el president del comitè d’empre-
sa, Jesús Ribó, durant el Ple.

Una imatge d’arxiu del Marina Besòs. Foto: Arxiu

El Besòs guanya temps i el Marina
Besòs denuncia Gimesport

» El jutge accepta l’ajornament de la junta de creditors del CEM Besòs
» El comitè d’empresa del Marina Besòs recorre al Tribunal Laboral

L’Ajuntament congela els
permisos per a pisos turístics

TURISME4L’Ajuntament ha co-
municat que fins d’aquí a un any
queden suspeses les declaracions
responsables per poder legalitzar
pisos turístics a qualsevol punt del
terme municipal.

Aquestes declaracions són un
mecanisme previst per la llei en
què el propietari de l’habitatge  re-
coneix que aquest compleix amb
tots els requisits legals, que té
documentació per acreditar-ho i
que es compromet a complir la
normativa durant el temps en
què l’immoble estigui destinat a
aquesta activitat.

La suspensió va entrar en vi-
gor el dia 7 de novembre de 2016,
data de publicació al Butlletí Ofi-
cial de la Província, i tindrà una vi-
gència d'un any, és a dir, fins al no-
vembre del 2017. El govern mu-
nicipal justifica la decisió per la
“voluntat d'estudiar i aprofundir
sobre quina regulació és la idònia
pel que fa a aquest tipus d'activi-
tat i la controvèrsia que genera”.

Sant Adrià pren aquesta deci-
sió mentre es manté la moratòria
d’allotjaments turístics a Barce-
lona i després que Montgat tam-
bé hagi optat per aquesta via.

Plaça del Mercat | Reducció del trànsit
A partir de dissabte es començarà a pacificar el trànsit de vehicles a l’entorn de la plaça del Mer-

cat. Una mesura inclosa dins el Pla de Mobilitat Urbana i Sostenible i que s’aplicarà els caps de
setmana i els dies festius. A banda de la prohibició de circular, s’habiliten nous espais d’aparca-

ment al carrer Ricart. La informació completa es pot consultar a la pàgina web municipal. 

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

Operació antidroga dels
Mossos i Endesa a la Mina

SUCCESSOS4La Mina ha tornat
a ser escenari d’una operació po-
licial contra la droga, aquest
cop contra el cultiu de mari-
huana. Segons va avançar El
País, a les 4 de la matinada de
dimecres desenes d’agents dels
Mossos d’Esquadra van registrar
setze pisos, principalment dels
carrers Venus i Saturn, en el
marc de l’anomenada Operació
Electra. Finalment els Mossos
han detingut 10 persones acu-
sades de tràfic de substàncies es-
tupefaents. La investigació se-
gueix oberta i en funció dels
avenços també es podria afegir
el càrrec de pertinença a banda
criminal.

Els agents han trobat plan-
tacions de marihuana en 15 dels
16 pisos i han decomissat 4.000
plantes i diversos estris per al
seu cultiu.

TALLS DE LLUM
Durant la investigació de l’O-
peració Electra, els Mossos han
comptat amb la col·laboració

d’Endesa. La policia va demanar
a la companyia informació sobre
els comptadors de llum de cen-
tenars de pisos del barri. El cul-
tiu de marihuana requereix un
alt consum elèctric i, segons els
Mossos  els habitatges que
superessin la mitjana tenien
molts números de tenir planta-
cions en el seu interior. Dime-
cres, durant el registre als im-
mobles, els agents van anar
acompanyats de tècnics d’En-
desa, que van tallar la llum en els
pisos on es van tronar plantes,
a petició dels Mossos.

D’altra banda, fonts de la
companyia asseguren que el tall
de llum que el bloc Venus va pa-
tir del 27 d’octubre al 3 de no-
vembre, no té cap relació amb
l’Operació Electra.

Una apagada que es va re-
petir el passat cap de setma-
na. En aquesta ocasió, diver-
sos veïns de l’edifici van estar
a les fosques des de les nou de
la nit del dissabte fins al diu-
menge al matí.
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Montgat

El projecte de transformació 
del carrer Pare Claret, a punt

URBANISME4Els serveis tèc-
nics de la Diputació de Barce-
lona presentaran demà a les set
de la tarda el projecte per paci-
ficar el trànsit al carrer Pare Cla-
ret, a l’alçada del pont de Tiana. 

El lloc escollit per presentar
el pla urbanístic i de mobilitat
serà a la sala Pau Casals de la Bi-
blioteca Tirant lo Blanc i els
tècnics donaran a conèixer els
principals aspectes previstos en
la primera fase del pla, que té
com a objectiu reduir el volum
de trànsit en aquest tram del ca-
rrer Sant Antoni Maria Claret.

L’Ajuntament preveu que
les obres per aplicar la primera
fase del pla de transformació es
desenvoluparan durant el pri-
mer trimestre del 2017.

Ara bé, l’objectiu del govern
municipal durant aquest man-
dat és pacificar tot el traçat d’a-
questa via, des del pont fins
passat el revolt d'accés al barri
de les Costes.

A més, l’acte a la sala Pau Ca-
sals també servirà perquè els
veïns coneguin les solucions
previstes per al tractament pa-
cificat a la resta de la via urbana.

Aspamoti | Dia Internacional dels discapacitats
L’Associació de Pares i Mares de Montgat i Tiana (Aspamoti), dedicada als joves amb discapacitat in-

tel·lectual i les seves famílies, celebra dissabte el Dia Internacional del discapacitat amb un acte a la Bi-
blioteca Tirant lo Blanc. L’entitat farà una xerrada per presentar-se en societat i també hi haurà bere-
nar i sessió de discoteca.  Tot plegat, des de dos quarts de set de la tarda a dos quarts d’onze de la nit.

Demà finalitza el termini esta-
blert per l’Ajuntament per ins-
criure’s als plans d’ocupació lo-
cals impulsats pel consistori.

En aquesta ocasió, els plans
serviran per contractar set per-
sones per a diferents llocs de tre-
ball en diferents àmbits laborals.
Les set places convocades són
per un lloc de treball d’admi-
nistratiu, un de pintor, un d’ar-
quitecte superior o tècnic, o bé
enginyer superior o tècnic, un
d’oficial de la construcció, un de
peó de la construcció, un de
personal d’atenció ciutadana i
un d’auxiliar d’arxiu.

En la majoria dels casos l’A-
juntament prioritza els plans
d’ocupació per a aquelles per-
sones aturada de llarga durada
i, en aquest cas, la majoria de
places obertes requereixen ha-
ver estat un mínim de tres me-
sos sense feina.

Tot i això, en el cas de l’ad-
ministratiu i el pintor no hi ha
cap requisit en aquest sentit.
Això sí, es demana que no es-
tiguin cobrant cap altra pres-
tació en el moment d’optar al
lloc de treball.

Les persones que vulguin
participar en la convocatòria
dels nous plans d’ocupació cal

que estiguin inscrites a la borsa
municipal d’ocupació. Per ins-
criure-s’hi cal adreçar-se a l'O-
ficina d'Atenció al Ciutadà ubi-
cada al vestíbul de la Biblioteca
Tirant lo Blanc. 

El termini d'inscripció per
aquestes set noves places de
treball finalitza demà a les
dues del migdia.

Un dels perfils buscats és de peó de construcció. Foto: Arxiu

Demà acaba la convocatòria 
dels plans d’ocupació locals
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Tiana

L’espera ha valgut la pena. Diu-
menge Tiana va inaugurar el
vagó restaurat del tramvia que
va connectar el poble amb
Montgat des del 1916 al 1954. Fi-
nalment la pluja va respectar un
dia que molts veïns havien mar-
cat en vermell al calendari i
unes 400 persones dels dos mu-
nicipis es van aplegar a la cruï-
lla de l’avinguda Isaac Albéniz
amb el carrer Sant Francesc.
La música dels Bandabòlit va
donar el tret de sortida a la fes-
ta i els membres de la compan-
yia de teatre Els 9 Pins van apa-
rèixer a escena caracteritzats
com a personatges d’Els Mise-
rables, l’última obra que han
versionat.

Per la seva banda, els alum-
nes de les escoles tianenques, les
alcaldesses de Montgat i Tiana
i els restauradors del vagó del
tramvia van protagonitzar els

parlaments institucionals. En
acabat, els veïns van poder ac-
cedir a la cabina del conductor,
mentre que la resta del vagó no
és accessible per prevenir actes
vandàlics.

Una situació, però, que po-
dria canviar aviat. L’Ajunta-
ment explica que encararà con-
juntament amb l’Associació

d’Amics del Tramvia la decisió
d’obrir o no al públic la resta
del vagó.

En aquest sentit, una de les
possibilitats que hi ha sobre la
taula és organitzar sessions de
portes obertes un cop al mes, en
què algun dels voluntaris que
ha participat en la restauració
del vehicle faria de guia. 

400 persones van assistir diumenge a la inauguració. Foto: Twitter

L’Ajuntament no descarta fer
accessible tot el vagó restaurat

CONTRACTES4Després que l’A-
juntament de Badalona hagi de-
nunciat un presumpte frau de 13
milions d’euros en el contracte de
neteja del municipi que hauria co-
mès l’empresa Fomento de Cons-
trucciones y Contratas (FCC), l’A-
juntament de Tiana ha volgut
sortir al pas fent públiques diver-
ses dades del contracte de neteja
que el consistori va adjudicar a la
mateixa societat.

Un contracte de serveis de re-
collida d'escombraries i neteja
viària pel qual FCC rep 711.569 eu-
ros l’any. El govern municipal ha
assegurat a través d’un comunicat
que el fet que el contracte inclogui
el servei de recollida porta a por-
ta comporta un control exhaustiu
dels serveis prestats. “Disposem de
tots els mecanismes de control que
en verifiquen la qualitat amb què
es presten aquests serveis, efec-
tuant-se un seguiment diari”, diu
el comunicat. El consistori afegeix
que té “molt en compte” l'afecta-
ció que pot causar l’associació de
FCC amb uns fets delictius sense
que hi hagi cap sentència judicial.

El consistori 
surt al pas de les
acusacions a FCC

Tiana celebra que
és ciutat amiga 
de la infància

RECONEIXEMENT4Després
d’haver recollit el segell de Ciutat
Amiga de la Infància (CAI) d’U-
nicef el passat 15 de novembre a
Santander, l’Ajuntament ha or-
ganitzat un acte de reconeixe-
ment al poble que se celebrarà avui
a dos quarts de sus de la tarda a la
sala d’exposicions del Casal.

La festa comptarà amb les in-
tervencions de l’alcaldessa, Ester
Pujol, la regidora d’Infància, Mar-
ta Guàrdia, i la presidenta d’Uni-
cef a Catalunya, Anna Folch. Tam-
bé es presentaran els projectes del
Consell d’Infants i del Consell
d’Adolescents i l’acte finalitzarà
amb un brindis i un piscolabis.

Carrer Sant Antoni | Comencen les obres
Dimarts van començar les obres de reforma del carrer Sant Antoni, sol·licitades al
Ple pels veïns. Els treballs se centraran principalment en la substitució del sistema

de clavegueram i en la millora del paviment de tot el carrer. Segons ha informat
l’Ajuntament, està previst que les obres de reforma s’allarguin durant un mes.

Redacció
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El Barcelonès Nord acollirà un
festival internacional de dansa
CULTURA4 El 2017 Badalona,
Santa Coloma i Sant Adrià seran
la seu d’un festival internacional
de dansa. Una iniciativa que es
va fer pública ahir durant la pri-
mera trobada dels regidors de
Cultura dels municipis inte-
grants de l’Àrea Metropolitana
de Barcelona (AMB).

Les tres ciutats de la comar-
ca seran l’escenari d’aquest fes-
tival, conjuntament amb Barce-

lona, Cornellà, l’Hospitalet i Es-
plugues.

Els regidors van aprofitar la
trobada celebrada al centre Tecla
Sala de l’Hospitalet per assegurar
que aquesta serà la primera de
moltes iniciatives culturals que a
partir d’ara compartiran els mu-
nicipis de l’AMB. La trobada es re-
petirà d’aquí a un o dos mesos a
Badalona, per abordar la progra-
mació del festival de dansa.

Pas endavant de l’Associació
d’Economia Social i Solidària
ECONOMIA4Badalona, Santa
Coloma i Sant Adrià són 3 dels 46
municipis que ahir van donar un
nou pas endavant per a la consti-
tució de  l’Associació Xarxa de Mu-
nicipis per l’Economia Social i
Solidària. Reunits a Santa Coloma,
representants d’aquests municipis
van votar l’última versió dels es-
tatuts de l’associació en el marc de
la quarta trobada de la xarxa.

D’altra banda, durant la jor-
nada Santa Coloma va presentar

el procés de creació de la seva nova
moneda local, el nom de la qual
serà finalment Grama, després
que així ho hagin escollit els veïns
a través d’un procés participatiu.

Concretament, Santa Colo-
ma compartir amb la resta de mu-
nicipis assistents el desenvolu-
pament legal del projecte, l’elec-
ció del suport tecnològic i el pro-
cés de sensibilització i participa-
ció perquè el projecte arreli entre
la ciutadania colomenca.

Nou crit d’alerta del món local da-
vant la situació d’emergència ha-
bitacional que viuen municipis
com Badalona i Santa Coloma.
Ahir, les alcaldesses Dolors Saba-
ter i Núria Parlon van escenificar
un front comú municipal per de-
manar més recursos a la Genera-
litat per combatre aquesta xacra. 

Al costat de les dues batllesses,
l’alcaldessa de Barcelona, Ada
Colau, la de l’Hospitalet, Núria
Marin, i els batlles de Sabadell i Te-
rrassa, Juli Fernàndez i Jordi Ba-
llart. “Volem una llei d’habitatge
de màxims, no de mínims”, van
reclamar els sis en una roda de
premsa a l’Ajuntament de Barce-
lona, coincidint amb la tramitació
al Parlament de la nova llei anti-
desnonaments. El 2015 el Parla-
ment ja n’havia aprovat una, però
el Tribunal Constitucional la va
suspendre parcialment al maig, a
instàncies del PP.

Tant Sabater com Parlon han
demanat més esforços a la Ge-
neralitat per solucionar una si-
tuació que consideren límit.
“Veiem impotents com els grans
tenidors d’habitatge han sortit be-
neficiats de la crisi”, va etzibar Sa-
bater. “La Sareb disposa d’uns pi-
sos pagats per tothom que no ate-
nen les necessitats d’habitatge”,
va afegir Parlon.

En aquest sentit, els sis alcal-
des i alcaldesses van demanar
que els grans tenidors amb pisos
ocupats tinguin l’obligació de re-
allotjar les persones que hi viuen
o que la Generalitat reguli per llei
els topalls dels lloguers.

“EL CERCLE DE LA POBRESA”
L’alcaldessa colomenca va dema-
nar al Govern de Puigdemont un
abordatge global del problema
de l’habitatge. “Si la gent no pot pe-
gar l’habitatge perquè té una fei-
na precària o no en té, el proble-
ma no se soluciona i es genera un
cercle de la pobresa”, va dir.

En aquest sentit, Parlon va re-
clamar un enfocament “integral”
de les polítiques d’habitatge i un
treball coordinat entre les admi-
nistracions públiques. 

Per la seva banda, Sabater va
defensar que la llei necessita uns
pressupostos superiors als 14 mi-
lions d’euros inicialment previstos.

Sabater i Parlon durant la trobada d’ahir. Foto: Ajuntament de Barcelona

La comarca considera insuficient
la nova llei d’habitatge catalana
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El Ple extraordinari de la set-
mana passada que va abordar la
qüestió del nou centre de la
Fundació Badalona Capaç –vin-
culat a l’arribada de dos Merca-
dona més a la ciutat– va esceni-
ficar la forta divisió que hi ha a
Badalona al respecte. 

L’oposició va obligar el go-
vern municipal a celebrar aquest
Ple monogràfic sobre la qüestió,
i va ser un dels més tensos que
es recorden. Reclamaven dues
coses. Per una banda, que es por-
tés a la sessió ordinària d’a-
quest mes l’aprovació del pro-
jecte i, per l’altra, reprovar l’ac-
tuació del govern municipal en
aquesta matèria. Malgrat que l’o-
posició va sumar forces per ins-
tar el govern a portar el projec-
te de BDN Capaç al Ple d’a-
quest mes –que va tenir lloc
dies després, el passat dimarts–,
finalment no va ser així. L’al-

caldessa, Dolors Sabater, va re-
conèixer que no acceptaria el
mandat del Ple perquè, a parer
del seu govern, es necessita més
temps per tal d’arribar a un
acord entre totes les parts. 

Un consens en base a la pro-
posta municipal alternativa, que
ofereix construir el nou centre de
BDN Capaç a Montigalà, amb di-
ners públics i sense la interven-
ció de Mercadona. Una oferta
que la fundació ja va descartar en
el seu moment però que el go-
vern insisteix a posar a sobre de
la taula. “Serà més ràpida”, va as-
segurar al Ple el tinent d’alcalde
de Badalona Pròspera, Àlex Ma-

ñas, sobre l’alternativa de Mon-
tigalà. En relació a aquesta pro-
posta, el tinent d’alcalde de Ba-
dalona Democràtica, José Téllez,
va dir que dóna “més garanties”
que la de Mercadona. 

Unes postures que no com-
parteixen des de l’oposició. El
portaveu del PP, Juan Fernández,
va acusar el govern de “maltrac-
tar” els usuaris de BDN Capaç,
mentre que Ferran Falcó (CiU) va
reptar Sabater a demostrar que
l’alternativa de Montigalà és mi-
llor. C’s va demanar “valentia” a
l’alcaldessa mentre que el PSC va
lamentar la paralització del nou
centre per a la fundació. 
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Comerç Montgat | La vila, a punt per encendre els llums de Nadal
Arriba desembre i és hora d’encendre els llums que il·luminaran el Nadal als carrers 

i places de les ciutats i pobles. Aquest és el cas de Montgat, que posarà en marxa el 
seu enllumenat demà divendres a les 7 de la tarda amb un acte a la plaça d’Alcanar, al 
davant de la biblioteca Tirant lo Blanc. Hi haurà torrons i neules per als participants. 

El Ple escenifica les postures
enfrontades sobre BDN Capaç

Redacció
BADALONA

Sant Adrià ultima els detalls
de la seva Shopping Night

SANT ADRIÀ4La ciutat s’ha su-
mat a la moda de les nits de com-
pres o Shopping Night i cele-
brarà la seva primera demà di-
vendres, a partir de les sis de la
tarda i fins a les 12 de la nit als ca-
rrers del centre del municipi. Hi
haurà parades d’artesans, co-
merços locals que oferiran des-
comptes que poden arribar fins
al 50%, sorteigs i regals i ani-
mació per als més petits. 

L’Associació Agrupació de
Botiguers de Sant Adrià coordi-
na la mostra, que pretén activar

el comerç local i donar un impuls
a les compres de Nadal. 

Per altra banda, els paradis-
tes del Mercat han anunciat el
programa d’activitats preparat
especialment per a Nadal. Entre
altres, fins al 7 de gener se sor-
tejaran paneres, mentre que
demà passat organitzaran una
activitat infantil al mercat. Els
dies 23 i 24 de desembre el Tió
cagarà regals per als infants i els
dies 4 i 5 un patge reial rebrà les
cartes amb els desitjos dels més
petits de la casa. 

Volen una moratòria de 3 anys
per a les grans superfícies

BADALONA4La Federació d’As-
sociacions de Comerciants de
Badalona ha entrat al registre del
consistori una petició de mora-
tòria de tres anys per a les grans
superfícies comercials que su-
perin els 750 metres quadrats. 

“Aquesta mesura ajudaria
[el comerç de proximitat] davant
les grans superfícies”, asseguren

els botiguers a l’escrit presentat.
Consideren que l’equilibri entre
el petit i el gran comerç del
municipi s’ha trencat i reclamen
aquesta moratòria “a l’espera
que es desbloquegin per part del
Tribunal Constitucional” les
lleis de la Generalitat que “in-
tenten preservar el model de co-
merç de proximitat català”. 
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L’Hermes naufraga en 
la seva visita al CF Lloret

MONTGAT4Partit per oblidar.
L’Hermes va patir la quarta de-
rrota del curs en una tarda ne-
fasta diumenge passat al muni-
cipal de Lloret de Mar (4-0).

Tot i el resultat, els montga-
tins van competir durant la pri-
mera mitja hora de joc. Ros va in-
augurar el marcador al minut 25
aprofitant un refús del pal des-
prés d’un xut llunyà, però quan
realment l’equip es va quedar
sense opcions va ser entre els mi-
nuts 35 i 37, quan Majó i Carlos
Gómez van triplicar la renda dels

selvatans en dues jugades pràc-
ticament consecutives. El Lloret
va marcar el tercer al minut tres
de la represa i tot i que l’Hermes
va tenir alguna oportunitat de
veure porteria ni Aiham ni Cifu
van estar prou encertats.

Els de Lolo Alonso gaudeixen
d’uns dies d’aturada de la com-
petició, però voldran sumar la
tercera victòria del curs a casa el
pròxim dia 10, quan rebran la vi-
sita del cuer, el CD Masnou,
que només ha sumat set punts
en les 13 jornades de lliga.

BARCELONÈS NORD4Diumen-
ge torna el futbol a la Segona fe-
menina i el Seagull i el Sant Ga-
briel afrontaran els partits de la
dotzena jornada lluny de casa.

Les gavines, que han viscut
aquesta darrera aturada amb la
satisfacció de ser al capdamunt
de la taula, defensaran la seva
condició de líders d’aquí a tres
dies a Lleida contra un dels
equips que més ha millorat res-
pecte del curs passat, l’AEM.
Jordi Ferrón, que va aprofitar l’a-

turada de la competició per com-
provar in situ l’estat de les obres
de la futura casa del Seagull
amb Alba Gordo, no podrà
comptar amb una de les seves re-
ferències a la punta d’atac, Sara
Serna, que serà baixa de llarga
durada després de la seva sego-
na lesió de genoll en el darrer any
i mig. Serna havia marcat qua-
tre gols en els seus primers par-
tits com a gavina, però l’equip
haurà de tornar a volar sense la
davantera de Sabadell.

Per la seva banda el Sant
Gabriel, que va trencar la mala
dinàmica de dues derrotes re-
muntant contra el Porto Cristo,
visitarà el Son Sardina balear, un
equip en clara línia ascendent,
que ha aconseguit guanyar els
darrers tres partits consecutius.

El club adrianenc també ha
anunciat les dates del seu campus
de tecnificació de nadal, que se ce-
lebrarà entre el 27 i el 30 d’aquest
mes. També hi haurà sessions
específiques per a porters.

Barcelonès Nord | La Fundació Grama continua manant a la lliga
La Fundació Grama no afluixa. Els colomencs resisteixen la pressió del Mataró i segueixen líders
després de guanyar al Carmelo (1-2). Per la seva banda, el Sant Adrià va patir la tercera derrota a

casa contra el Canyelles (0-2) i veu com la Uni Llefià, que va guanyar contra el Sant Pol (2-0) se li
posa a només un punt. Per últim, el Lloreda va sumar un punt contra el Cirera (1-1) i ara és onzè.

Els de Montgat van perdre al camp del tercer. Foto: FPH

Les gavines defensen el liderat

El Badalona va complir la màxima
que diu que, en una eliminatòria,
empatar a gols fora de casa és un
bon resultat i torna a casa amb un
2-2 del partit d’anada dels setzens
de final de la Copa Federació con-
tra el Poblense.

Com ha estat habitual en ron-
des anteriors, Manolo González va
aprofitar per donar minuts a tota
la plantilla i l’equip va presentar no-
vetats com Arellano sota pals o el
debut d’Alonso en un onze inicial.
El tram inicial del partit, però, va
ser per al conjunt de casa, que es
va avançar amb un gol de Pons al
minut 20. Lluny d’arronsar-se,
els badalonins van estirar línies
buscant la porteria pobletana i
abans del descans va capgirar el
marcador; Sergio Maestre, després
d’una jugada assajada i Musa al

minut 45 de córner directe van fer
que l’equip marxés als vestidors
manant en el resultat.

Tot i això, el conjunt d’Óscar
Troya va bolcar-se contra la por-
teria d’Arellano i quan només
s’havien jugat cinc minuts de la re-
presa, Agus va aconseguir marcar
l’empat a dos definitiu. Durant el
partit, González va haver de can-
viar Alonso i Guzmán per lesió.

El partit de tornada d’aquesta

eliminatòria de setzens de final
contra els balears es jugarà el prò-
xim dia 15 de desembre.

DIUMENGE TORNA LA LLIGA
Gairebé sense temps per refer-se,
el Badalona, que torna a estar en
zona de play-off,rebrà diumenge
al migdia la visita del tercer, el Mes-
talla. El partit significarà la torna-
da d’Eugeni Valderrama, un dels
millors jugadors del curs passat.

El Badalona aconsegueix un
valuós empat a dos a Sa Pobla

» El partit de tornada es jugarà a la ciutat d’aquí a dues setmanes
» L’equip rebrà el València Mestalla a la lliga diumenge al migdia

Redacció
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L’equip haurà de sentenciar l’eliminatòria a casa. Foto: Twitter (@AJurado)
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L’UBSA es retroba amb la
victòria a casa contra el Sitges
SANT ADRIÀ4L’UBSA recupera
sensacions. L’equip va retrobar-se
amb la victòria al Ricart diumen-
ge passat contra el Sitges (79-74),
un resultat que fa que els de Ma-
rio Lousame tornin a mirar cap a
dalt, ja que tornen a estar a només
dos partits dels tres equips que li-
deren la lliga.

El primer quart, que es va
tancar amb un 26 a 20, feia pre-
sagiar una altra exhibició ofensi-

va, però ben aviat es va veure que
no seria així. De fet, l’atac adria-
nenc es va col·lapsar abans del des-
cans i l’equip va haver de remun-
tar una renda que va arribar a ser
de 15 punts. Tot i això, els adria-
nencs van mostrar que també te-
nen capacitat de reacció i van
aconseguir capgirar el matx.

Demà passat a un quart de nou
del vespre l’equip visitarà un rival
directe, el Vive El Masnou.

L’Snatt’s afronta dues
jornades en quatre dies

SANT ADRIÀ4El calendari pren
un ritme frenètic. L’Snatt’s Sant
Adrià afrontarà, en només qua-
tre dies, dos partits de la Lliga fe-
menina 2.

El primer compromís per a l’e-
quip de Jordi Vizcaíno serà aques-
ta nit, quan rebrà la visita d’un dels
equips sorpresa, el Joventut les
Corts barceloní, a les nou de la nit
al Ricart. Liles i grogues arriben al
partit en plena forma (amb ratxes
de tres i quatre victòries seguides,
respectivament) i voldran conti-
nuar mirant cap a la zona alta.

Un cop superat el matx contra
el Joventut i gairebé sense temps
per haver recuperat, les adria-
nenques hauran de tornar a fer les

maletes per afrontar un dels des-
plaçaments més llargs del curs, ja
que diumenge a dos quarts de 12
del migdia visitaran la pista de l’on-
zè, el CB Porta XI de Lugo.

PARTIT TRAMPA SUPERAT
L’Snatt’s va resoldre amb como-
ditat la visita del cuer, la Univer-
sidad de Oviedo, dissabte passat a
casa (81-57).

El triangle ofensiu format per
Itziar Llobet, Helena López i Cris
Hurtado va portar el pes de l’ano-
tació, a la que també s’hi va sumar
Mireia Vila. La defensa també va
ser notable i només va permetre
que les asturianes sumessin més
de 15 punts en el tercer quart.

Partit clau a Santiago de Com-
postel·la. El matx de l’onzena jor-
nada de lliga, que el Joventut ju-
garà demà passat a les vuit del
vespre contra l’Obradoiro al
Multiusos Fontes Do Sar serà la
primera final de la temporada.

Els de Diego Ocampo i els de
Moncho Fernández arriben al
partit empatats a tot (3 victòries
i 7 derrotes, però fora de la zona
de descens), de manera que una
victòria contra els gallecs refor-
çaria l’equip en la lluita per fugir
de la zona baixa i significaria do-
minar el bàsquet average contra
un rival directe. Ocampo conti-
nua amb el dubte de Nogués,
amb lumbàlgia des de fa setma-
nes i espera recuperar Stutz,
que no ha jugat els darrers dos
partits per molèsties.

Per part gallega serà un par-
tit molt especial per a l’excapità
Nacho Llovet, que després de
tota una vida vestint de verd-i-
negre va fitxar per l’equip co-
runyès aquest estiu. 

Els darrers cinc precedents  a
Santiago estan molt igualats,
amb dues victòries del Joventut

(a les temporades 2012-13 i
2014-15) i tres triomfs locals.

FRENATS A BILBAO
No va poder ser. El Joventut no va
poder conquerir Miribilla i va ce-
dir la setena derrota del curs diu-
menge passat a Bilbao (83-70).

El cinc titular de la Penya
(Sàbat, Vidal, Abalde, Bogda-
novic i Jordan) va tornar a com-
plir, però es va trobar a faltar l’a-
portació des de la banqueta, on
només va destacar Vasiliaus-
kas. Els de Carles Duran van do-

minar el matx des del comença-
ment, basant el seu atac en Bam-
forth, Eric i Buva i van aconse-
guir marxar al descans amb una
renda de 12 punts (47-35).

Al tercer període va aparèi-
xer l’orgull verd-i-negre, que
de mica en mica va aconseguir
reduir la distància, arribant a
posar-se a només cinc punts
(67-62). Però en el moment de
la veritat, els “homes de ne-
gre” van fer esvair qualsevol
possibilitat de remuntada amb
un parcial demolidor de 10 a 2. 

Els verd-i-negres van perdre a Galícia el curs passat. Foto: CJB

El Joventut juga la primera
final del curs contra l’Obradoiro
Redacció
BADALONA
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Mireia Belmonte continua 
la seva preparació a Manresa
BADALONA4Mireia Belmonte
continua ultimant la seva prepa-
ració de cara al mundial de pisci-
na curta que comença dimarts que
ve a Windsor (Canadà).

La nedadora badalonina de
l’UCAM va participar en la sego-
na prova consecutiva del Circuit
Català, el XVIII Gran Premi Di-
putació de Barcelona que es va ce-
lebrar a Manresa diumenge pas-
sat, i va consolidar-se com a líder

de la competició gràcies a la seva
victòria amb rècord inclòs en els
800 metres lliures (8 minuts, 20
segons i 1 dècima).

HOMENATGE ALS OLÍMPICS
Per altra banda, però també durant
la jornada, es va fer un homenat-
ge als nedadors i entrenadors que,
com Belmonte, Jèssica Vall Àfri-
ca Zamorano o Fred Vergnoux,
van ser als Jocs de Rio.

El Catgas torna a la competició
amb la visita del Gran Canaria
SANTA COLOMA4S’ha acabat el
“descans”. Després de gaudir
d’un cap de setmana sense lliga
(perquè l’equip ja havia jugat el
partit corresponent contra el
Movistar Inter), el Catgas San-
ta Coloma tornarà demà a la
competició rebent la visita d’un
dels equips que vol lluitar per ac-
cedir a la zona de play-off, el
Gran Canaria FS.

L’equip ha aprofitat aquests
dies per fer treball específic, so-
bretot per recuperar el turmell
de Maxi Rescia, però Óscar Re-
dondo també ha volgut premiar
els seus homes i per això dijous
passat en lloc de l’habitual en-
trenament van gaudir d’una jor-

nada de pàdel al Complex Es-
portiu Torribera.

Per la seva banda, els cana-
ris són una de les grans sorpre-
ses de la lliga. Els de Suso Mén-
dez són onzens amb vuit punts,
però encadenen dues jornades
consecutives empatant partits
fora de casa.

RAFA, INTERNACIONAL
Per altra banda, dilluns passat es
va anunciar una nova convoca-
tòria per als dos partits amisto-
sos que la selecció espanyola
jugarà dilluns i dimarts que ve
contra Hongria. A la llista de
José Venancio hi torna a ser
l’aler Rafa López.

L’excel·lent moment de forma de
l’Adrianenc es veu recompensat
també a la classificació. Els liles
van patir més del que es podria
pensar per la classificació però
dissabte passat van aconseguir
derrotar el Sant Cugat (30-28),
un resultat que, combinat amb la
derrota de la UE Sarrià a la pis-
ta del BM La Roca fa que els de
Pedro Pérez siguin, per primer
cop aquesta temporada, líders
del grup D de la Primera estatal
masculina.

Els de Sant Adrià van voler
resoldre el partit per la via ràpi-
da i, d’entrada, semblava que po-
dien fer-ho, ja que en els primers
cinc minuts van aconseguir un
parcial de 5 a 1 que feia que els
més optimistes somiessin amb
una golejada. Però els visitants
van voler vendre cara la seva pell
i, tot i ocupar la quarta posició
per la cua, van retallar aquesta
renda de seguida, fent que el par-
tit entrés en una espiral d’inter-
canvi de gols. Tot i això, l’Adria-
nenc va mantenir sempre la ini-
ciativa en el joc i en el marcador
i va aconseguir marxar al des-

cans amb una renda favorable de
dos gols (15-13).

L’inici de la segona meitat va
continuar amb la mateixa tòni-
ca, però cap a la meitat d’aquest
segon temps l’equip es va col·lap-
sar i el Sant Cugat va aconseguir
posar-se per davant en el mar-
cador en dos moments (22-23 i
23-24). Tot i això, gràcies a la
bona actuació de Cañamero sota
pals i a l’encert de Víctor Torres
des de l’extrem (va ser el màxim
golejador amb 7 dianes), l’A-
drianenc va poder tornar a do-

nar-li la volta al resultat i fins i tot
va gaudir d’una renda de tres
gols abans de la botzina final. 

DISSABTE, LA SALLE
L’equip tindrà la primera opor-
tunitat de defensar la seva con-
dició de líder de la taula demà
passat a un quart de set de la
tarda, quan visitarà la pista
d’un altre dels conjunts que
lluiten per escapar de la zona
baixa de la classificació, la Salle
Bonanova, que és avant penúl-
tim amb només cinc punts.

L’equip encadena una gran ratxa de resultats. Foto: SMA

L’Adrianenc confirma el
sorpasso i ja és líder de la lliga

Redacció
SANT ADRIÀ
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AGENDA SETMANAL
DIUMENGE 11 DE DESEMBRE
12:30 La Penya torna a casa després de dues jor-

nades a domicili i s’enfrontarà al Betis en el
partit de la dotzena jornada de la lliga ACB.
/ Pavelló Olímpic.

DEMÀ 2 DE DESEMBRE
21:00 La Banda de Música de Santa Coloma de

Gramenet presenta, per tercer any consecu-
tiu, un concert amb un gran repertori. / Au-
ditori Can Roig i Torres. 

DIUMENGE 4 DE DESEMBRE
12:00 No hi ha una millor manera de comen-

çar el diumenge que escoltant música. En el
marc del cicle de concerts de l’Escola de mú-
sica, Vocal Ensemble oferirà el concert Ma-
tinées musicals. / Auditori Can Roig i Torres.

AVUI 1 DE DESEMBRE
17:00-21:00 La ciutat torna a mostrar el seu ves-

sant més solidari. Durant tota la tarda s’ins-
tal·larà una unitat mòbil que centralitzarà les
donacions de sang per al Banc de Sang i Tei-
xits. / Plaça de la Vila.

DES DEL 2 DE DESEMBRE
Tot el dia L’exposició Les raons de la cooperació

vol crear reflexió i donar arguments en con-
tra dels atacs i el qüestionament a les polí-
tiques de cooperació al desenvolupament. /
Biblioteca de Sant Adrià.

DEMÀ 2 DE DESEMBRE
19:00 L’encesa dels llums de Nadal significa que

les festes ja són a tocar. Es repartiran torrons
i neules per a tots els que assisteixin a l’ac-
te. / Plaça d’Alcanar.

DIUMENGE 11 DE DESEMBRE
17:00-20:00 L’associació ASPAMOTI organitza,

en el marc del Dia del Discapacitat, una
nova sessió de discoteca per a tothom. / Sala
Sarau (Badalona).

DIUMENGE 4 DE DESEMBRE
11:30 Recicla i fes Nadal és el paraigua sota el

qual s’articularà la pròxima edició de la Ju-
gatecambiental que es farà aquest diumen-
ge. / Parc del Tramvia.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Matx entre dos equips necessitats.
Partit corresponent a la catorzena
jornada de Primera catalana entre
l’Hermes i el CD Masnou. / Municipal
de Montgat.

L’Hermes rep la visita
del cuer, el CD Masnou
Dg. 11 de desembre a les 12:00

El Catgas Santa Coloma torna a la
competició. Partit corresponent a la no-
vena jornada de la Lliga Nacional de
futbol sala contra el Gran Canaria FS.
/ Pavelló Nou.

El Catgas torna a la lliga
rebent el Gran Canaria

Demà 2 de desembre a les 20:45

La Ventafocs. El Musical amb ritme
dels 50 és una reversió del tradicional
conte infantil de la mà del director Dani
Cherta. / Teatre Zorrilla.

Dani Cherta presenta una 
versió nova de ‘La ventafocs’

Dg. 4 de desembre a les 18:00

La vila comença a celebrar els actes de
Nadal amb la tradicional encesa de l’ar-
bre. La Societat Coral Joventut Tianenca
i l’Escola Municipal de Música i Dan-
sa animaran la tarda.

Música i dansa per encendre
l’arbre de Nadal a la vila
Demà 2 de desembre a les 18:30
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